



# ໂຮງຮຽນວັນອາທິດ

ວັນອາທິດ ທີ 31 ມີນາ 2019 (03-31-2019)

## ບັນຫາກ່ຽວກັບຄວາມຮັ່ງມີ

ແມ່ນຫຍັງທີ່ເປັນຄຳແນະນຳທີ່ດີທີ່ທ່ານໄດ້ຍິນກ່ຽວກັບເຮືອງເງິນ.

**ຈຸດສຳຄັນຂອງບົດຮຽນນີ້:** ຄວາມສຸກມາຈາກພຣະຄຣິດ, ບໍ່ແມ່ນມາຈາກຄວາມຮັ່ງມີຂອງເຮົາ.

### ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ໃນປີ 1997, ບຽວລີ ບອບ ຮາດຮຽວ, ຈູເຢີ., ຖືກຫວຍ 31 ລ້ານດອນລາໃນຮັດເທັກຊັດ. ຫຼັງຈາກລາວຖືກຫວຍ, ລາວໄດ້ລາອອກຈາກວຽກງານຂອງລາວ, ຈ່າຍຄ່າໄປພັກຜ່ອນຢູ່ຮາວາຍໃຫ້ກັບຄອບຄົວ, ບໍລິຈາກເງິນຈຳນວນຫຼາຍໃຫ້ແກ່ຄຣິສຕະຈັກຂອງລາວ, ຊື້ເຮືອນແລະຮິດໃຫ້ແກ່ລູກເມັງຂອງລາວ, ແລະບໍລິຈາກໄກ່ງວງຈຳນວນ 500 ຕົວໃຫ້ກັບຄົນທຸກຈົນ.

ໜ້າເສັງດາຍ, ບຽວລີ ບອບ ເປັນລູກຄ້າກັບບໍລິສັດທີ່ບໍ່ສັດຊື່ທີ່ໃຫ້ສັນຍາຈະຈ່າຍເງິນເປັນກ້ອນແທນທີ່ຈະຈ່າຍຈຳນວນປະຈຳປີເປັນເຊັກ. ຫຼັງຈາກນັ້ນພັນລະຍາກໍຢ່າຮ້າງຈາກລາວໄປ. ບຽວລີ ບອບ ຍອມຮັບ: “ ການຖືກຫວຍເປັນສິ່ງທີ່ເລວຮ້າຍທີ່ສຸດທີ່ເຄີຍເກີດຂຶ້ນກັບຂ້າພະເຈົ້າ.” ພາຍຫຼັງສອງປີຜ່ານມາຫຼັງຈາກລາວຖືກຫວຍ, ບຽວລີ ບອບ ໄດ້ຕາຍດ້ວຍຄວາມເຈັບປວດຈາກບັນລັ້ນຂອງລາວເອງ.

ເງິນເປັນສິ່ງທີ່ດີຕໍ່ການໃຊ້ຈ່າຍເມື່ອເຮົາໃຊ້ຈ່າຍດ້ວຍຄວາມມີສະຕິປັນຍາໃຫ້ກຽດແດ່ພຣະເຈົ້າ. ແຕ່ມັນເປັນສິ່ງທີ່ໜ້າຍ້ານກົວ ແລະເປັນຄວາມຕ້ອງການເປັນເຈົ້ານາຍເຮົາເມື່ອເຮົາຖືກເປັນທາດຂອງມັນ. ຫຼາຍຄົນພວກເຮົາຄິດວ່າ, ຖ້າຫາກວ່າເຮົາເປັນຄົນຮັ່ງມີ, ຄວາມຮັ່ງມີນັ້ນຈະແກ້ໄດ້ທຸກໆບັນຫາທັງໝົດຂອງເຮົາ. ກະສັດໂຊໂລໂມນ, ຜູ້ຮັ່ງມີຊັບສົມບັດມາກມາຍ, ຮູ້ດີ. ເງິນບໍ່ໄດ້ນຳຄວາມພໍອີກພໍໃຈມາໃຫ້. ຄວາມພໍອີກພໍໃຈມາຈາກພຣະເຈົ້າພຽງຜູ້ດຽວ, ບໍ່ແມ່ນມາຈາກຄວາມຮັ່ງມີຊັບສົມບັດ.

**ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າຢ່າງໃດ? ( ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2 ແລະ 3 )**

### ສຶກສາພຣະຄຳພີ

#### 1. ປັນຍາຈາຍ 5:10-12

10 ຄົນຮັກເງິນຍ່ອມບໍ່ອີ່ມເງິນ ແລະຄົນຮັກສົມບັດກໍບໍ່ຮູ້ຈັກອີ່ມກຳໄລ ອັນນີ້ກໍບໍ່ໄດ້ຜົນດ້ວຍ. 11 ເມື່ອຂອງດີເພີ່ມພູນຂຶ້ນ ຄົນກິນກໍມີຫລວງຫລາຍຂຶ້ນ ຄົນທີ່ເປັນເຈົ້າຂອງຊັບຈະໄດ້ປໂຍດຫຍັງ ນອກຈາກຈະໄດ້ເຫັນເປັນຂວັນຕາເທົ່ານັ້ນ? 12 ການນອນຫລັບຂອງຄົນທີ່ເຮັດວຽກກໍເປັນສຸກ ບໍ່ວ່າລາວໄດ້ກິນອີ່ມ ຫລືບໍ່ອີ່ມກໍຄືກັນ ແຕ່ວ່າຄວາມອີ່ມທ້ອງຂອງຄົນຮັ່ງມີ ກໍບໍ່ຊ່ວຍລາວໃຫ້ນອນຫລັບ.

ໃນຕົວມັນເອງຄວາມຮັ່ງມີບໍ່ໄດ້ເປັນສິ່ງບໍ່ດີ; ມັນບໍ່ຜິດທີ່ຈະເປັນຄົນຮັ່ງມີ. ບັນຫາມັນມີເມື່ອພື້ນຖານມະນຸດຕ້ອງການໃຫ້ເງິນກາຍມາເປັນຄວາມປາຖນາຊົ່ວ. ພຣະຄຳພີເອີ້ນຄວາມປາຖນາຊົ່ວນີ້ວ່າ “ ຮັກເງິນ,” ແລະການຮັກເງິນນີ້ກາຍມາເປັນ “ເງິນເປັນເຄົ້າມູນຄວາມຊົ່ວທຸກຢ່າງ” ( 1 ຕີໂມທຽວ 6:10).

ໂຊໂລໂມນເຕືອນພວກເຮົາວ່າຜູ້ໃດມີຄວາມປາຖນາເປັນຜູ້ຮັ່ງມີຈະບໍ່ເຄີຍມີຄວາມອີ່ມອີກອີ່ມໃຈ. ຫຼາຍກວ່ານີ້

ຄົນຮັ່ງມີກໍຮັກທີ່ຈະສະສົມເງິນຄຳ, ມັນເປັນທຸກະແລະສະຖາບັນຄວາມຫົວກະຫາຍຄຳໃຊ້ຈ່າຍອື່ນໆ.

- ການຂີ້ຕົວະ-ເຈົ້າເລັດຊອກຫາທາງທີ່ຈະລວຍໄວ ວາງແຜນຫາເຍື່ອລອກລວງຄົນແກ່ທີ່ເຊື່ອງ່າຍແລະບໍ່ສົງສັຍ.
- ໂດຍທົ່ວໄປ, ການຂຽນເຮືອງລາມີກໃຊ້ເງິນ 97 ລ້ານດອນລາໃນການສ້າງ, ແຕ່ມັນນຳຄວາມເສັງຫາຍເປັນຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍຕໍ່ເງິນທີ່ຕ້ອງຈ່າຍໃຫ້ກັບຜູ້ຍິງແລະເດັກນ້ອຍ.
- ຮັຖບານເປັນຜູ້ອຸປະຖຸມຫວຍ ໂບກມືໃຫ້ສັນຍາວ່າຈະລວຍໄວ, ແຕ່ເຂົາໄດ້ຈ່າຍເງິນມະຫາສານກັບຄົນຈີນຜູ້ບ່ວຍບໍ່ສາມາດທີ່ຈະໄປສູ່ງໂຊກໄດ້.

ແທນທີ່ຈະແກ້ໄຂບັນຫາແລະນຳຄວາມພໍອົກພໍໃຈຜົນປະໂຫຍດທາງດ້ານການເງິນເພີ່ມຂຶ້ນ ກໍມັກນຳເອົາຫຼາຍໆ ການລໍ້ລວງເຂົ້າມາແລະຫຼາຍບັນຫາ.

- **ຄວາມຮັ່ງມີເປັນຄວາມສົນໃຈຂອງຄົນທຸກ.** “ເມື່ອທຸກສິ່ງທີ່ດີເພີ່ມຂຶ້ນ, ຄົນຜູ້ໃຊ້ມັນກໍມີເພີ່ມຂຶ້ນອີກ.” ເຖິງທ່ານມີຫຼາຍເພີ່ມຂຶ້ນ, ກໍມີຫຼາຍຄົນເຂົ້າມາຊ່ວຍທ່ານໃຊ້ຈ່າຍມັນ.
- **ຄວາມຮັ່ງມີສ້າງຄັງກັກຕຸນ.** ເມື່ອຄົນທຸກຈົນຄົນນຶ່ງເລີ້ມເຄາະປະຕູ, ຄົນຮັ່ງມີອາດສັ້ນສຸດລົງດ້ວຍການເຝົ້າເບິ່ງເງິນຂອງລາວໄຫຼໄປຕາມສາຍນຳ. ເພື່ອຫຼີກລ້ຽງການສູນເສັງຄວາມຮັ່ງມີຂອງລາວ, ນັກທຸກະກິດບາງຄົນເຮັດໃຫ້ຕົນເອງເບິ່ງເປັນຄົນທຸກຈົນແທນທີ່. ຫຼາຍກວ່າການແຈກຈ່າຍຄວາມຮັ່ງມີກັບຄົນອື່ນ, ລາວມີແຕ່ຈະສະສົມມັນໄວ້. ລາວບໍ່ເຮັດທັງນອກຈາກນຳມັນອອກມາແລ້ວກໍເບິ່ງແລ້ວກໍເອົາໄປເກັບໄວ້ “ແມ່ນຫຍັງ, ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ເປັນຜົນກຳໄລໃຫ້ກັບຜູ້ເປັນເຈົ້າຂອງ, ນອກຈາກເຝົ້າເບິ່ງດ້ວຍຕາຂອງລາວ?”
- **ຄວາມຮັ່ງມີສ້າງຄວາມວິຕົກກັງວົນໃຈ.** ຄົນງານທັມມະດາເຮັດງານໝົດມື້ດ້ວຍໃຈສັດຊື່ ແລະຫຼັງຈາກນັ້ນກໍນອນຫຼັບພັກຜ່ອນສະບາຍ. ແຕ່ຄົນທີ່ຮັກເງິນຄຳກໍຍ້ານທີ່ຈະສູນເສັງສິ່ງຂອງທັງໝົດຕອດເວລາ. ເຂົາກາຍມາເປັນຄົນທີ່ເກີດມີຄວາມກັງວົນ. “ຄວາມອຸດົມສົມບູນຂອງຄວາມຮັ່ງມີເຮັດໃຫ້ລາວບໍ່ໄດ້ນອນ.”

ມັນເປັນຄວາມສຳຄັນທີ່ຄວນຕ້ອງຈື່ໄວ້ວ່າເງິນຄຳບໍ່ໄດ້ເປັນສິ່ງທີ່ບໍ່ດີແລະຄວາມຮັ່ງມີບໍ່ແມ່ນຄວາມບາບ. ແຕ່ພວກເຮົາຍັງຈຳຕ້ອງຈື່ຈຳໄວ້ໃນໃຈວ່າການແລ່ນໄລ່ຕາມຄວາມຮັ່ງມີແລະການເພິ່ງພໍໃຈມັກຈະນຳຄວາມອ້າງວ້າງເປົ່າປຸ່ງແລະຄວາມກັງວົນຍ້ານກົວໄວ້ກັບເຮົາ. ອັນຕະລາຍຂອງຄວາມໂລບແມ່ນຢູ່ໃກ້ເຮົາຕອດເວລາ. ຄວາມຈິງ, ເມື່ອພວກເຮົາເຫັນ, ກໍເຮັດໃຫ້ເຮົາບໍ່ປອດພ້ຍແລ້ວ.

## 2. ບັນຍາຈານ 5:13-17

*13* ຍັງມີສິ່ງຊົ່ວຮ້າຍອັນໜ້າສົນໃຈອີກຢ່າງໜຶ່ງທີ່ຂ້າພະເຈົ້າເຫັນພາຍໃຕ້ດວງຕາເວັນ ຄືຊັບສົມບັດທີ່ເຈົ້າຂອງໄດ້ເກັບໄວ້ຈົນເກີດເປັນພ້ຍແກ່ຕົນ *14* ແລະຊັບສົມບັດນັ້ນສູນເສັຍໄປໂດຍເຮືອງຍາກລຳບາກອັນຊົ່ວຮ້າຍແລະລາວໃຫ້ກຳເນີດລູກຊາຍຄົນໜຶ່ງ ແຕ່ບໍ່ມີຫຍັງເຫລືອໄວ້ສຳລັບລາວ. *15* ລາວໄດ້ເກີດມາຈາກທ້ອງແມ່ຕົວເປົ່າສັນໃດ ລາວຈະກັບໄປອີກເຊັ່ນດຽວກັນສັນນັ້ນ ແລະລາວຈະເອົາຫຍັງຊຶ່ງເປັນຜົນງານຂອງລາວຕິດມືໄປບໍ່ໄດ້ຈັກຢ່າງ. *16* ນີ້ເປັນສິ່ງຊົ່ວຮ້າຍອັນໜ້າສົນໃຈອີກ ຄືລາວໄດ້ເກີດມາຢ່າງໃດ ລາວກໍຕ້ອງໄປຢ່າງນັ້ນ ລາວຈະໄດ້ປະໂຫຍດຫຍັງຈາກການທີ່ຕົນໄດ້ລົງແຮງເພື່ອລົມເພື່ອແລ້ງ? *17* ອັນໜຶ່ງ ລາວຮັບປະທານຢູ່ໃນຄວາມມືດຕອດວັນເດືອນປີຂອງລາວ ລາວມີຄວາມທຸກຢ່າງສາຫັດ ແລະມີຄວາມທຸກໃຈຫລາຍພ້ອມກັບຄວາມເຈັບໄຂ້.

ແຕ່ຫົວທີ, ພວກເຮົາໄດ້ສັງເກດເບິ່ງພ້ຍອັນຕະລາຍຂອງຄວາມໂລບໃນການໃຊ້ຈ່າຍອື່ນໆ. ບັນນີໂຊໂລໂມນໄດ້ເປີດເຜີຍ " ເຫດການຮ້າຍແຮງທີ່ເຮັດໃຫ້ປ່ວຍ" ອັນຕະລາຍຂອງຄວາມໂລບນຶ່ງໃນຂອງການເປັນເຈົ້າຂອງການໃຊ້ຈ່າຍ. ເມື່ອພວກເຮົາຂັບເຄື່ອນດ້ວຍຄວາມຮັກເງິນຄຳຂອງເຮົາທີ່ພວກເຮົາໃຫ້ຄວາມຫວັງຂອງເຮົາໃນເງິນ. ພວກເຮົາຫວັງຈະເກັບໄວ້ໃຫ້ຫຼາຍທີ່ສຸດເທົ່າທີ່ຈະຮັກສາໄວ້ໄດ້.

**ເປັນການສູງງ່ຽມພ້ອມຕະລາຍ.** ເມື່ອຄວາມຫວັງຂອງເຮົາຢູ່ທີ່ເງິນຄຳ, ພວກເຮົາບໍ່ແມ່ນຄົນປ່ວຍ ເມື່ອເວລານັ້ນ ມາເຖິງສັບຊົມບັດທີ່ເຮົາເກັບສະສົມ ທີ່ເຮົາຄິດວ່າມັນຈະນຳຄວາມປອດພ້ອມແລະປົກປ້ອງພວກເຮົາ. ຈົ່ງພິຈາລະນາ ເບິ່ງສາມຫຼັກການທີ່ພວກເຮົາພະຍາຍາມໃຫ້ໄດ້ເງິນມາໄວ(ລວຍທາງລັດ)ທີ່ສຸດ.

- **ການພະນັນ.** ບໍ່ວ່າຈະຊື້ຫວຍ, ຫຼິ້ນກາຊີໂນ, ຫຼິ້ນໄພ້ປອກເກີ, ຫຼິ້ນຟຸດບອນຄອລເລດ, ຫຼື, " ການຫຼິ້ນພະນັນ ອື່ນ" ການພະນັນ " ລາງວັນ" ການສູງໂຊກດ້ວຍຈຳນວນເງິນນ້ອຍແລະເຮັດໃຫ້ຕິດດຶງດູດໃຈໃຫ້ "ເອົາອີກ" ນັ້ນແຫຼະໃນທີ່ສຸດກໍເຮັດໃຫ້ເຂົ້າສູ່ການສູນເສັງທຸກຢ່າງ.
- **ການລົງທຶນທີ່ໂງ່.** ເມື່ອພວກເຮົາເກີດມີແຮງບັນດານໃຈຮັກເງິນຄຳ, ພວກເຮົາພະຍາຍາມແລ່ນໄລ່ຕິດຕາມ ຄວາມຮັ່ງມີໃນການລົງທຶນທີ່ຍາກກວ່າການສູງໂຊກອີກ.
- **ການເປັນໜີ້ສິນໂງ່ງ.** ມີໃຜແດ່ທີ່ຢາກລໍຖ້າ? ພວກເຮົາດຳລົງຊີວິດຢູ່ໃນຍຸກສັງຄົມທີ່ຮີບດ່ວນໃນການເຮັດທຸກ ສິ່ງໃຫ້ເປັນທີ່ພໍອີກພໍໃຈໃຫ້ທັນໃຈ. ດ້ວຍການພ້ອມທີ່ຈະເປັນໜີ້ເພື່ອໃຊ້ຜົນປະໂຫຍດ, ເປັນການງ່າຍທີ່ເຮັດໃຫ້ ຕົວເຮົາເອງຕ້ອງເຮັດງານຫຼາຍເກີນໄປເພື່ອຄອບຄອງສັບຊົມບັດ.

ການຕາຍ, ເຖິງແມ່ນວ່າຖ້າຕົວເອງຫຼີກເວັ້ນການຫຼິ້ນການພະນັນ, ລາວຈະໜີການຕາຍບໍ່ພົ້ນ. ໃນພວກເຮົາແຕ່ລະ ຄົນກໍຈະຈ່າຍຄ່າຄາຄາຄາຄາຄາ. ແລະພວກເຮົາທັງໝົດຈະເສັງຄວາມຮັ່ງມີເມື່ອເຮົາຕາຍ. ສຸດທ້າຍຄວາມຕາຍກໍເຮັດໃຫ້ ເທົ່າໆກັນໝົດ. ເຮົາອອກຈາກໂລກນີ້ໄປເຊັ່ນດຽວກັບເຮົາເຂົ້າມາໃນໂລກນີ້.

ຄວາມຮັ່ງມີບໍ່ໄດ້ຄຳປະກັນຄວາມປອດພ້ອມ. ໃນທາງກັບກັນ, ຄວາມຮັ່ງມີສາມາດນຳໄປສູ່ຄວາມບໍ່ພໍໃຈແລະ ຄວາມໂດດດ່ຽວ.

### 3 ບັນຍາຈານ 5:18-20

18 ເບິ່ງແມ່ ຂ້າພະເຈົ້າເຫັນດີແລະສົມຄວນ ຄືໃຫ້ກິນແລະດື່ມ ກັບຊົມຊື່ນຍິນດີໃນຜົນງານດີແຫ່ງບັນດາກິຈການຂອງ ຕົນທີ່ຕົນເຮັດພາຍໃຕ້ດວງຕາເວັນ ຕລອດວັນເດືອນປີແຫ່ງຊີວິດຂອງຕົນທີ່ພຣະເຈົ້າປະທານແກ່ຕົນ ເພາະການນີ້ ແຫລະເປັນສ່ວນຂອງຕົນ. 19 ອັນໜຶ່ງ ທຸກຄົນທີ່ພຣະເຈົ້າປະທານຊັບສົມບັດ ແລະຄວາມຮັ່ງມີໃຫ້ ກໍໄດ້ຊົງໂຜດໃຫ້ມີ ອຳນາດຮັບປະທານຂອງເຫລົ່ານັ້ນ ໄດ້ຮັບສ່ວນຂອງຕົນ ແລະຍິນດີໃນການງານຂອງຕົນໄດ້ ນີ້ແຫລະເປັນຂອງປະ ທານຈາກພຣະເຈົ້າ. 20 ລາວຈະໄດ້ບໍ່ຕ້ອງນຶກເຖິງວັນເດືອນປີແຫ່ງຊີວິດຂອງຕົນຫລາຍ ເພາະພຣະເຈົ້າຕອບລາວ ໂດຍໃຫ້ໃຈລາວຊົມຊື່ນຍິນດີ.

ຖ້າການລ້ຳລວຍບໍ່ສາມາດຕອບສນອງຄວາມຕ້ອງການ ແລະພວກເຮົາກຳກຳລັງແລ່ນໄປສູ່ການສູງງ່ຽມພ້ອມຕະ ລາຍຂອງການສູນເສັງຊັບສົມບັດຂອງເຮົາຕລອດເວລາ. ພວກເຮົາຄວນຄິດກ່ຽວກັບເຮືອງເງິນຄຳຢ່າງໃດ? ຄຳຕອບທີ່ ເປັນການຕົວະໃຫ້ພໍໃຈ.

- **ເງິນຄຳເປັນສິ່ງຈັດສັນໄວ້ໃຊ້ໃຫ້ເປັນທີ່ພໍໃຈໃນຊີວິດ.** ບາງຄົນຄິດວ່າຊີວິດຄຣິສຕຽນແມ່ນມີພຽງແຕ່ວ່າ ມີຫຼັງ ແດ່ທີ່ພວກເຮົາບໍ່ສາມາດເຮັດໄດ້. ມີຫຼັງແດ່ທີ່ພວກເຮົາບໍ່ສົມຄວນທີ່ຈະຮັບມາເປັນຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີ. ແຕ່ ທຸກສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງແມ່ນດີ. ແລະເໝາະສົມກັບການໃຊ້, ມັນເປັນສິ່ງທີ່ໜ້າຈະຊົມຊື່ນຍິນດີ ແລະຂອບ ພຣະຄຸນ. ເມື່ອພວກເຮົາມີຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີ ແລະມີປະສົບການກັບສິ່ງທີ່ດີໃນການງານທີ່ພວກເຮົາເຮັດຢູ່ ນັ້ນ, ພວກເຮົາຄວນຖວາຍສັນເສີນພຣະກຽດແດ່ພຣະເຈົ້າຜູ້ຊົງສ້າງສັພະທຸກສິ່ງນັ້ນດີ.
- **ຊີວິດມີຢູ່ບ່ອນ (ສິ້ນ).** ໂຊ ໂລ ໂມນໄດ້ເຕືອນສະຕິພວກເຮົາວ່າຊີວິດຂອງພວກເຮົາ “ ພາຍໃຕ້ດວງຕາເວັນ” (ໃນໂລກນີ້) ມີພຽງຊົ່ວຄົນວັນແຕ່ (ສອງສາມມື້ຕໍ່ໜ້າ,) ມີຫຼັງຈະເກີດຂຶ້ນດັ່ງນັ້ນພຣະເຈົ້າໄດ້ບອກເຮົາຊົມຊື່ນ ຍິນດີຕໍ່ຄວາມໃຈດີຂອງພຣະອົງເມື່ອເຮົາຍັງສາມາດໃຊ້ໄດ້. ພວກເຮົາມີຊີວິດຢູ່ຕລອດການດຳລົງຊີວິດຂອງ

ພວກເຮົາຂະນະທີ່ປະຕິບັດຕົນນະມັສການແລະໃນຈິດສຳນຶກ ຈົ່ງຈື່ໄວ້ວ່າພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງສັພະທຸກສິ່ງນີ້ເພື່ອປະກາດພຣະກຽດຂອງພຣະອົງແລະເພື່ອຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີຂອງພວກເຮົາ,

- **ຊີວິດເປັນຂອງຂວັນທີ່ມາຈາກພຣະເຈົ້າ.** ພຣະເຈົ້າເປັນຜູ້ໃຫ້ເຮົາມີຊີວິດຢູ່ວັນຕໍ່ວັນໃນໂລກນີ້. ຂອງຂວັນທີ່ພຣະອົງໃຫ້ແກ່ເຮົານັ້ນແມ່ນໃຫ້ພວກເຮົາມີຄວາມສຸກສິດຊື່ນຍິນດີກັບຜົນງານການຜລິດຂອງການເຮັດງານຂອງພວກເຮົາໃນຊີວິດອັນສິ້ນທີ່ພຣະອົງຊົງປະທານໃຫ້ແກ່ພວກເຮົາ.
- **ມີຄວາມພໍອົກພໍໃຈກັນທຸກສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງປະທານໃຫ້ແກ່ທ່ານ.** ພວກເຮົາທັງໝົດເປັນເຈົ້າຂອງສິ່ງທີ່ຊົງປະທານມາຈາກພຣະເຈົ້າ: ມັນແມ່ນພຣະອົງເປັນຜູ້ “ໃຫ້ຄວາມຮັ່ງມີແລະສົມບູນພູນສຸກ.”
- **ຄວາມພໍອົກພໍໃຈນຳໄປສູ່ສັນຕິສຸກແລະຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີໃນຊີວິດນີ້.** ເມື່ອພວກເຮົາມີຄວາມພໍໃຈກັບຊີວິດແລະຄວາມຮັ່ງມີທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງປະທານແກ່ພວກເຮົາ, ພວກເຮົາຈະບໍ່ເກີດຄວາມວິຕົກກັງວົນໃຈຂອງວັນເວລາໃນຊີວິດຂອງເຮົາເພາະພຣະເຈົ້າໃຫ້ເຮົາມີຊີວິດຢູ່; ພຣະອົງຈະເຕີມເຕັມຈິດໃຈຂອງພວກເຮົາດ້ວຍຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີ.

ວິທີທາງເລີ້ມຕົ້ນສະຕິປັນຍາໃໝ່ແລະພົບຄວາມພໍໃຈທີ່ນຳສູ່ຫາຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີ ແມ່ນການເບິ່ງຊີວິດຈາກທັສນະແນວຄວາມຄິດທີ່ບໍ່ມີການປ່ຽນແປງ; ນັ້ນແມ່ນ, “ ພ້າສວັນ.” ຈ້ອງມອງເບິ່ງຊີວິດຢູ່ໃນໂລກນີ້ຜ່ານທາງການພິສູດເບິ່ງລາງວັນຂອງອະນາຄົດເຮົາທັງຄວາມສຸກຊີວິດດຽວນີ້ ແລະຄວາມຮັ່ງມີມໍຣະດົກຂອງພວກເຮົາທີ່ບໍ່ມີວັນປ່ຽນແປງໃນພຣະຄຣິດ ທີ່ມີມາພາຍໃນພາກໜ້າທີ່ລໍຄອຍເຮົາໃນພ້າສວັນ.

### ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ

ບໍ່ວ່າເຮົາຈະມີໜ້ອຍຫຼືຫຼາຍປານໃດ, ຄວາມພໍໃຈຂອງເຮົາມາຈາກພຣະຄຣິດ, ບໍ່ແມ່ນຄວາມຮັ່ງມີຂອງເຮົາ. ທ່ານຈະຕໍ່ສູ້ຫຼາຍປານໃດເພື່ອໃຫ້ພໍໃຈໃນອາທິດນີ້? **ຈົ່ງພິຈາລະນາເບິ່ງນັ້ງຂັ້ນຕອນໃນຄຳແນະນຳຂ້າງລຸ່ມນີ້.**

- ❖ **ຈົ່ງຊັ່ງຊາຕິລາຄາຄວາມເພິ່ງພໍໃຈຂອງທ່ານ.** ຈົດລາຍລະອຽດລາຍການຊັບສົມບັດທັງໝົດແລະສິ່ງຂອງທີ່ທ່ານເປັນເຈົ້າຂອງແລະຕິລາຄາໃຫ້ຄວາມສຸກຄວາມພໍໃຈ ຫຼືໃຫ້ຄວາມປອດພັຍກັບທ່ານຫຼາຍປານໃດ. ຕັດສິນໃຈຄົ້ນຫາຄວາມຈິງເບິ່ງໄປທີ່ພຣະຄຣິດ.
- ❖ **ຕັ້ງເປົ້າໝາຍການຖວາຍ.** ເມື່ອພວກເຮົາມີບັນຫາທາງດ້ານການເງິນ, ພວກເຮົາໃຫ້ຄວາມສົນໃຈກັບເງິນທີ່ມີຢູ່ໃນມືເຮົາ. ກົງກັນຂ້າມກັບຄວາມຕັ້ງໃຈ, ເຖິງແມ່ນວ່າ, ການບໍລິຈາກເປັນກຸນແຈເອົາຂະນະຄ່ານິຍົມວັດຖຸສິ່ງຂອງແລະຄວາມໂລບ. ຕັ້ງງົບປະມານແລະຕັ້ງແຜນເພື່ອຈະຖວາຍຜ່ານທາງຄຣິສຕະຈັກຂອງທ່ານ.
- ❖ **ຈົ່ງຮັບເອົາການຊ່ວຍເຫຼືອ.** ຫຼາຍໆແຫຼ່ງທີ່ມາຂອງບັນຫາດ້ານການເງິນອັນດັບແລກມາຈາກການຈ່າຍໜີ້ແລະຫຼົ້ມເຫຼວທາງດ້ານການວາງແຜນການເງິນ. ຖ້າອັນນີ້ແມ່ນທ່ານ, ຈົ່ງໃຫ້ຄວາມຮ່ວມມືກັບຜູ້ໃຫ້ຄຳປຶກສາທາງດ້ານການເງິນເພື່ອຊ່ວຍທ່ານໃນການຈັດແຜນການທີ່ຈະກຳຈັດການປົດໝີ້ແລະເລີ້ມງົບການເງິນຂອງທ່ານ.

ມະນຸດທີ່ສລາດຜູ້ທີ່ເຄີຍດຳເນີນຊີວິດຈາກການຮຽນຮູ້ວ່າຄວາມຮັ່ງມີບໍ່ໄດ້ນຳເອົາຄວາມພໍໃຈມາໃຫ້. ດັ່ງນັ້ນໃຫ້ປັກຕາໃສ່ທີ່ພຣະຄຣິດເພື່ອຄວາມພໍໃຈແລະຄວາມຫວັງຂອງພວກເຮົາ.

ອຸປຸຖຸມໂດຍລາວຊາວເທີນບັບຕິດສັມພັນ [www.lsb.org](http://www.lsb.org) ແປໂດຍ VR.